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I. Časť 
 

Text: Takto vraví Hospodin mocností: Nepočúvajte slová prorokov, ktorí vám prorokujú a 
balamutia vás. Vidinu vlastnej mysle zvestujú, a nie to, čo je z úst Hospodinových. Stále 
hovoria tým, ktorí pohŕdajú slovom Hospodinovým: Budete mať pokoj! A každému, kto chodí 
so zatvrdnutým srdcom, hovoria: Nepríde na vás pohroma! Veď kto stál v rade Hospodinovej, 
aby videl a počul Jeho slovo, kto dával pozor na Jeho slovo a začul ho?  Hľa, strhla sa 
povíchrica Hospodinova plná hnevu, a búrka vírivá znesie sa na hlavu vinníkov.  Neodvráti sa 
hnev Hospodinov, kým nesplní a nevykoná úmysly svojho srdca. V posledné dni jasne 
pochopíte! Neposlal som týchto prorokov, oni však utekajú; neprehovoril som k nim, oni však 
prorokujú. A keby boli stáli v mojej rade, zvestovali by moje slová môjmu ľudu, odvrátili by 
ich od zlej cesty a od ich zlých skutkov. Či som ja Bohom zblízka - znie výrok Hospodinov - a 
nie aj Bohom zďaleka? Či sa môže niekto tak skryť v úkrytoch, aby som ho nevidel? - znie 
výrok Hospodinov. Či ja nenapĺňam nebo i zem? - znie výrok Hospodinov. Jer 23, 16 – 24 

Suspírium:  Pane Bože Trojjediný, 

  Odpusti nám naše viny, 

  Posilň nás na Slova chlebe, 

  Pripusť dietky svoje k sebe. 

  Nedaj blúdiť nedaj hynúť. 

  V lone svojom daj spočinúť. 

  A po časnom putovaní, 

  Otče, Synu, Duchu Svätý, 

  V daroch hojný – prebohatý, 

  Otvor i nám nebies brány.    (Martin Rázus) 

 

Milí bratia a sestry v Kristu Ježiši! 

 

Naša cirkev si v ostatných dvoch rokoch prešla veľmi zložitým obdobím. Na jednej strane po 
tom ako sme v roku 2017 začali s väčšou aktivitou príprav a organizovania podujatí 
a stretnutí na celocirkevnej úrovni pre všetky zbory a všetkých členov i nečlenov cirkevných 
zborov mohli byť účastní väčšieho zapojenia jednotlivcov do života cirkvi. Na strane druhej 
sme v ostatnom roku prežívali napätie a zápas tak v oblasti personálnej ako aj v oblasti 
smerovania našej cirkvi,  a rovnako aj obavy o to, aké dopady by mohlo mať zdanenie, či 
zníženie reštitučnej čiastky pre našu cirkev na samotné financovanie a pôsobenie našej cirkvi. 
Možno povedať, že do relatívne pokojnej situácie a nádejne sa vyvíjajúcej situácie v cirkvi, 
prišli skúšky. Vidíme, že v takejto situácii nie sme sami. Kde sa totiž obzrieme, na 
ktorúkoľvek stranu a pokúsime sa na naše partnerské, či susesdiace cirkvi alebo cirkvi v ERC 
pozrieť trochu bližšie takpovediac „nazrieť do kuchyne“, nachádzame tam zápasy podobného 
charakteru. Aj v tejto dobe si musíme uvedomiť, že stojíme v zápase viery. Práca cirkvi je 
často zápasom, bojom ale nie proti človeku ale pre človeka, za človeka, je duchovným 
zápasom o to, aby človek túžiaci po spoločenstve s Bohom, takéto spoločenstvo nachádzal 
a mohol ho zdieľať so svojimi bratmi a sestrami. V tomto zápase sa nemožno spoliehať na 
financie, na politické pomery, na čokoľvek pochádzajúce zo sveta človeka. Apoštol Pavel nám 
v liste Efezským, v 6. kapitole hovorí, čo je tá výzbroj, ktorá v tomto zápase môže byť 



 

 

účinnou. Medzi tými súčasťami výzbroje je jediná útočná súčasť – Slovo Božie. To však 
nemôže byť znásilňované na spôsob ako sa to páči zvestovateľovi, ale naopak. Slovo má 
vychovávať, viesť,  kazateľa i poslucháča.   

Boží ľud 

Počuj slová Hospodinove 

Nie falošných prorokov 

Aby si bol Bohu verný 

 

Jeremiáš niesol úrad proroka, sám sa do tohto úradu nehrnul. Jeremiáš 1:6  Ja som však 
povedal: Ach, Pane, Hospodine, veď neviem hovoriť, lebo som primladý. Nato mi riekol 
Hospodin: Nehovor: Som primladý. Ale choď, ku komukoľvek ťa pošlem, a hlásaj všetko, čo ti 
rozkážem! Neboj sa ich, lebo ja som s tebou, aby som ťa vyslobodil - znie výrok Hospodinov. 

Nesmierne si vážil úrad proroka a bol mu cele oddaný. Nekompromisne odporoval tzv. 
profesionálnym prorokom, pretože zneužívali svoj úrad – nehovorili pravdu, ale to čo ľudia 
chcú počuť. Od našich kazateľov a duchovných, farárov očakávame takýto jeremiášovský 
postoj. Vy, milí bratia farári a sestra farárka ste povolaní Duchom Božím a vyslaní cirkvou 
konať tento úrad zvestovateľa Božieho slova. To obnáša Slovo Hospodinovo čítať, prijímať Ho, 
žiť podľa Neho pred Bohom v pokore a poznaní – Pane, nie som hoden, ale s vedomím, hoci 
sám nie som hodný, Boh je ten, ktorý ma skrze Ducha Svätého uspôsobuje na to, aby som 
službu zvesti slova Božieho konal. A preto z kazateľne nemôžem hovoriť, čo sa mne páči, ale 
čo Hospodin odo mňa očakáva. 

Ten, kto nezvestuje Božie slovo, klame Boží ľud a umožňuje im spoliehať sa na to, že všetko 
bude v poriadku bez toho, aby mali vysporiadaný svoj vzťah s Pánom Bohom a snáď i so 
svojimi blížnymi. 

Falošní proroci upokojovali v dobe proroka Jeremiáša Boží ľud: nebojte sa nič sa vám 
nestane. Jeremiáš preto vyzýva: „Nepočúvajte slová prorokov, ktorí vám prorokujú a balamutia 
vás. Vidinu vlastnej mysle zvestujú, a nie to, čo je z úst Hospodinových. (v. 16) 

Čo teda počúvať? Slovo Hospodinovo 

Človek má aj v tomto slobodnú vôľu rozhodnúť sa: 

XVIII. článok AV. O slobodnej vôli.  

O slobodnej vôli, učíme že človek po istú mieru má slobodnú vôľu žiť počestným zovňajším 
životom a voliť i medzi vecami, ktoré rozum chápe; ale bez milosti, pomoci a pôsobenia 
Ducha Svätého sa človek nemôže ľúbiť Bohu, nemôže sa Boha úprimne báť ani v Neho veriť 
ani vyhostiť zo srdca vrodené zlé žiadosti. Toto koná Duch Svätý, dávaný v Božom slove. Veď 
Pavel hovorí: "Človek od prírody, pravda, nechápe veci Ducha Božieho." (1. Kor.25,14)  

Aby sa videlo, že tu neučíme nijaké novoty, uvádzame jasné Augustínove slová o slobodnej 
vôli z tretej knihy Hypognosticon:  

"Priznávame, že všetci ľudia majú slobodnú vôľu, lebo všetci majú prirodzený, vrodený rozum 
a um; nie, akoby mohli niečo vykonať vo veciach Božích, ako napr. úprimne milovať Boha, báť 
sa Ho, ale len v zovňajších skutkoch tohto života majú slobodu vyvoliť si dobré alebo zlé. Pod 
dobrom rozumieme, čo je v moci prirodzenosti, napr. pracovať alebo nepracovať na poli, jesť, 
piť, ísť alebo neísť k priateľovi, obliecť si alebo vyzliecť šaty, stavať dom, oženiť sa, robiť 
remeslo a robiť tomu podobné užitočné a dobré veci. Bez Boha však toto nie je nič a ani 



 

 

neobstojí, ale všetko je z Neho a skrze Neho. Naproti tomu človek môže z vlastného 
rozhodnutia aj zlé vykonať, ako napr. vyzývať nejakého bôžika, vraždiť, atď." 

Slovo Božie vedie k slobode človeka, pretože máme slobodu rozhodovať sa. Duch svätý v nás 
ale pôsobí, že rozumieme aj Božiemu slovu a vieme rozlišovať dobré od zlého. Čím viac 
človek počúva Božie slovo, tým viac mu rozumie, chápe a vie rozlišovať dobré od zlého. 

Aby sme boli verní. Tu zase myslíme na službu zvesti Božieho slova dnes. Vyučovanie 
náboženstva, detská besiedka, práca s mládežou i dospelými vo všetkých možných formách, 
ktoré poznáme a vieme využiť pre zvesť Božieho slova.  

Naša cirkev, hoci vystavená mnohým skúškam má svoju budúcnosť. Vtedy, keď sa Božie 
slovo bude zvestovať a sviatosti budú riadne vysluhované. Toto je absolútna priorita našej 
služby v spoločnosti. 

Čo počúvať? Slovo Hospodinovo – a to hovorí, že Boh neposiela svojich prorokov preto aby 
chlácholili Boží ľud, neboj sa všetko bude v poriadku 

Ale aby volali všetkých k pokániu 

Prisluhovali Božiu milosť 

A tak posilňovali Boží ľud. Amen. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

II. ČASŤ 
 

Život cirkvi 
 
Moju ostatnú správu biskupa som predniesol na synode v roku 2018 (máj). Táto reflektovala 
ešte rok 2017 a preto v tejto časti správy prinášam prehľad aktivít, stretnutí a podujatí 
organizovaných našou cirkvou v rokoch 2018 a 2019. 
 
Rok 2018 bol venovaný téme Česko-slovenskej vzájomnosti. Táto téma bola vybratá 
z niekoľkých dôvodov. Ako hlavný dôvod bolo reflektovanie 100. výročia od vzniku 
Československej republiky 28.10.1918. Ako ďalší dôvod by som mohol uviesť, že naša cirkev 
je tvorená členmi tak slovenskej, českej ale aj iných národností. Tieto momenty boli 
neprehliadnuteľné tak v spoločnosti ako aj v cirkvi. 
 
V 2. nedeľu po Zjavení, 14. januára sme teda na službách Božích otvorili tento jubilejný rok. 
Po jubilejnom roku reformácie sme venovali pozornosť našim vzťahom. 
 
18. februára na službách Božích prebehlo uvedenie nových funkcionárov Církevního sboru 
ECAV v Praze. 
 
V piatok 23. februára sa uskutočnil koncert V. Kopáčika a jeho hostí, organizovaný našou 
cirkvou a venovaný pamiatke Dr. Martina Luthera (pri výročí jeho úmrtia) a pamiatke Alberta 
Schweitzera, ktorý v chráme Božom sv. Michala V Jirchářích koncertoval.   
 
 
Koncom februára (26. – 28.2.2018) sa zúčastnili naši duchovní pastorálnej konferencie so 
SCEAV a ECAV na Slovensku – Liptovsko-oravským seniorátom. 
 
 
16.-18.4. sa uskutočnila konferencia Lutherovej spoločnosti v Bystřici na ktorej sa zúčastnili 
všetci duchovní našej cirkvi vrátane mňa. Téma konferencie bola: Zákon a evangelium. 
 
 
29. apríla 2018 sa konala ordinácia duchovného našej cirkvi, P. Roubíka. Veľkú nádej 
vystriedalo do jedného roka veľké sklamanie. O tejto záležitosti sa zmienim v časti správy za 
rok 2019 – personálne záležitosti. 
 
 
V sobotu 19. mája sa uskutočnila záhradná slávnosť pri príležitosti pamiatky posvätenia 
chrámu Božieho sv. Michala V Jirchářích. Slávnosť posvätenia chrámu Božieho bola presunutá 
Slovenským ev.a.v. cirkevným zborom na svätodušné sviatky (po tolerančnom patente bol 
chrám Boží znovu posvätený práve na 1. slávnosť svätodušnú). Za účasti členov pražských 
a cirkevných zborov a z členov CS ECAV v Plzni prebehol pripravený duchovný program 
v chráme Božom a potom samotná záhradná slávnosť. Stretnutie pri občerstvení a spoločných 
rozhovoroch dáva možnosti hovoriť neformálne tak o osobnom živote jednotlivých členov ako 
aj o záležitostiach cirkevných zborov a cirkvi. 
 
 
16. – 17. júna 2018 prebehlo výjazdové zasadnutie cirkevnej rady ECAV v ČR v Plzni. V rámci 
tohto zasadnutia prebehlo aj slávnostné sadenie stromu reformácie vedľa kostola „U Ježíška“ 
v Plzni. Po službách Božích sme všetci prítomní v chráme vyšli pred chrám Boží a tam 
prebehol akt sadenia.  
 
 
 



 

 

 
V prázdninovom období sa ujal funkcie zborového farára v CS ECAV v Praze brat Roubík 
a prebral tak štafetu zborového farára po bratovi Dávidovi Jurechovi.  
 
Po prázdninovej pauze sme v septembri pokračovali v aktivitách cirkvi. 23.9. prebehla 
inštalácia br. farára Roubíka. 
 
28. – 30. 9. sme zrealizovali pripravovaný výlet po stopách Česko-slovenskej vzájomnosti. 
Tento výlet by si zaslúžil samostatnú správu. Bol veľmi požehnaný a vďaka organizačným 
schopnostiam a nasadeniu br. riaditeľa J. Macu, prebehlo všetko v poriadku. Navštívili sme 
Kopčany (rodisko?, bydlisko T.G.Masaryka), Hlboké, mohylu M.R. Štefánika, Košariská, česko-
slovenskú hranicu na Javorine, Starú Turú, Myjavu a v neposlednom rade aj Brezovú pod 
Bradlom. Miesta spojené s históriou vzťahov Čechov a Slovákov boli doplnené o bravúrny 
výklad br. Uhlíka s pripomenutím nielen historických faktov ale predovšetkým vzťahov medzi 
jednotlivými udalosťami 19. storočia ale aj vzniku ČSR, života a pôsobenia M.R. Štefánika ako 
aj V. Jurkoviča. Výlet bol zakončený slávnostnými službami Božími v Brezovej pod Bradlom za 
účasti generálneho biskupa ECAV na Slovensku, Miloša Klátika, seniora Myjavského seniorátu, 
Miroslava Hvožďaru, domácich duchovných manželov Lichancovcov, ďalších duchovných 
myjavského seniorátu. Na týchto službách Božích som kázala na text: 1 Kor 1, 4 – 9. Na 
službách Božích bola uvedená do života Biblia 100.  
 
 
Projekt BIBLIA 100. Tento projekt, respektíve myšlienka vydať Bibliu pri 100. výročí vzniku 
ČSR vznikla v roku 2016. Najskôr to bola myšlienka vydať Bibliu k 500. výročiu reformácie. 
Táto bola zrealizovaná v spolupráci s ČBS a SCEAV v roku 2017. Popri tejto myšlienke ďalej 
žila možnosť vydať Česko-slovenskú Bibliu ako výraz toho, že hoci v súčasnosti sme a žijeme 
v samostatných štátoch a cirkvách, predsa je veľa toho, čo nás spája. Preto sme v roku 2017 
a následne v roku 2018 pokračovali ďalej v príprave tohto projektu až do úspešného vydania 
Biblie 100. Opäť sme aj v tomto projekte spolupracovali s ČBS. Ku spolupráci sme pozvali aj 
ECAV na Slovensku a očakávali sme podporu.  
 
 
Tá sa nakoniec neuskutočnila v takom meradle ako sme očakávali. Celá ťarcha distribúcie 
Biblie 100 zostala na našich pleciach a nesieme ju naďalej. Vzhľadom na situáciu v ECAV na 
Slovensku sme čakali na nové vedenie a vedieme ďalej rozhovory o možnom prerozdelení 
distribúcie Biblií na Slovensku. Projekt Biblie 100 hodnotím ako veľmi dobrý krok smerom 
k spoločnosti. ČBS distribuovala časť Biblií a malo to pozitívny ohlas. Aj takýmto spôsobom 
sme zviditeľnili našu cirkev smerom von do spoločnosti. Je to dobrý krok aj smerom 
k partnerskej cirkvi ECAV na Slovensku a smerom do vnútra našej cirkvi. Je len na nás, aby 
sme Písmo sväté čítali a používali ho nie len ako dekoráciu ale predovšetkým ako každodennú 
duchovnú potravu. 
 
Októbrový víkend 12. – 14. októbra sa niesol v duchu pripomenutia si 25. výročia obnovenia 
(znovuobnovení) ECAV v ČR. Naša cirkev v ČR pôsobí samostatne viac ako štvrť storočia. 
Konferencia organizovaná k tomuto výročiu bola venovaná tak histórii luteránstva v ČR ako aj 
jeho súčasnosti a budúcnosti. Našu konferenciu poctil svojou prítomnosťou aj pán veľvyslanec 
SR v ČR J.E. Vladimír Weiss ako aj ďalší hostia. Program konferencie bol poznačený tým, že 
úvodná prednáška sa nekonala z dôvodu neúčasti jedného z prednášajúcich, ktorý sa na 
poslednú chvíľu ospravedlnil z vážnych rodinných dôvodov a my sme už organizačne 
nedokázali zabezpečiť náhradu. Ďalej negatívom bola aj slabá účasť členov našej cirkvi. Viac 
bolo hostí ako domácich. To nás vedie k uvažovaniu nad tým, či tento formát zachovať pre 
budúce možnosti pripomínania si takýchto výročí.  
Slávnostné služby Božie sa konali v nedeľu 14. októbra. Na týchto službách Božích, ktoré boli 
zároveň aj priamym prenosom ČRo – Vltava, poslúžil zvesťou Božieho slova brat biskup LECAV 
Vieslav Szpak. Históriu a príspevok k obnoveniu ECAV v ČR predniesol br. David Jurech.  



 

 

 
31. októbra 2018 sme sa vydali do Wittenbergu (foto – obálka Evangelicus 2019). Zúčastnili 
sme sa služieb Božích v zámockom chráme Božom a potom spoločného sadenia stromov 
reformácie v záhrade za čiernym kláštorom, resp. domom Dr. Martina Luthera vo 
Wittenbergu, kde sme spoločne s ostatnými prítomnými zasadili aj náš strom reformácie 
s číslom 499.  
 
V termíne od 9. – 11. novembra sa uskutočnil duchovný víkend pre presbyterov a synodálov 
ECAV v ČR s bohatým programom v peknom prostredí penziónu Hamštejn. Cieľom stretnutia 
bolo posilniť konfesné vedomie našich spolupracovníkov, oboznámiť ich s predpismi cirkvi ale 
aj úlohami farára, presbytera, synodála v cirkevnom zbore ako aj možnosťami ako ďalej 
rozvíjať potenciál cirkevného zboru ako aj cirkvi. V pozadí stretnutia stála aj myšlienka 
vzájomnej komunikácie, poznávania sa a zdieľania problémov jednotlivých cirkevných zborov 
ako aj hľadanie riešení. Toto podujatie nás podnietilo zorganizovať podobné stretnutie ale už 
pre všetkých členov ECAV v ČR.  
 
Synoda v roku 2018 zasadala 2. krát. Prvé zasadanie si vypočulo a prijalo správy podané na 
synodu a synoda sa zaoberala zmenou cirkevno-právnych predpisov, rozdelením finančných 
prostriedkov z fondu rozvoja ECAV v ČR, investovaním fin. prostriedkov z rezervy rozpočtu 
ECAV v ČR a návrhom zámeru novely financovania ECAV v ČR. Zároveň prijala aj rozhodnutie 
o konaní mimoriadneho zasadnutia synody v novembrovom termíne. 
Na zasadnutí mimoriadnej synody, ktorá sa konala 24. novembra 2018, boli hlavnými bodmi 
programu: novela financovania ECAV v ČR, kde boli zrušené viaceré fondy a prijaté nové 
štatúty fondov budúcnosti a fondu rozvoja ECAV v ČR. Ďalej bola prijatá smernica 
o duchovných ECAV v ČR. Smernica o členství a farních pravidlech prijatá nebola vzhľadom na 
výhrady niektorých členov synody k článku smernice o konfirmácii. V priebehu roka 2019 sa 
však táto výhrada ukázala ako zástupný problém a skutočný dôvod nebol zo strany členov 
synody ani v priebehu roka komunikovaný ani v štatútovej komisii ani v cirkevnej rade ani na 
stretnutí duchovných ECAV v ČR. Dôležitými momentami synody bola zmena financovania 
cirkvi ECAV v ČR pre nasledujúce obdobie a voľba cirkevného kurátora. Na mimoriadnej 
synode bola za cirkevnú kurátorku zvolená sestra Lenka Hudobová a tak ECAV v ČR po dlhšej 
pauze má znovu plne obsadené predsedníctvo cirkvi. Synoda prijala aj ďalšiu významnú 
zmenu a to priamo pri organizovaní a vedení zasadnutia synody. Zvolila predsedníctvo synody 
v osobách br. Davida Jurecha (predseda synody z radov komory duchovných) a Martina 
Damaška (podpredseda synody z radov komory laikov). Zasadnutie synody ešte ovplyvnila 
snaha CS ECAV v Praze predložiť na rokovanie synody materiál naznačujúci rozdelenie 
cirkevných zborov na tzv. senioráty, ktorý ale na základe mojej intervencie nebol predložený, 
nakoľko nebol ani prediskutovaný v žiadnom grémiu ECAV v ČR. K tomuto materiálu sme sa 
ale už po synode nevrátili. 
 
Po zasadnutí synody sme ešte symbolicky zasadili strom reformácie v Prahe na Slovanskom 
ostrove neďaleko pamätnej tabule venovanej Ľ. Štúrovi a jeho pobytu a pôsobeniu v Prahe.  
 
V roku 2018 neboli plánované kánonické vizitácie nakoľko predsedníctvo ECAV v ČR nebolo 
úplné. Návštevy superintendenta, resp. od mája 2018 biskupa ECAV v ČR, cirkevných zborov 
prebiehali v rámci podujatí, ktoré prebiehali v jednotlivých cirkevných zboroch. Každý zbor bol 
navštívený minimálne raz v roku.  
 
Zasadnutia konzistórií, resp. od synody v máji 2018 cirkevnej rady sa uskutočňovali 
pravidelne podľa rozpisu termínov, ktoré si cirkevná rada určila. V roku 2018 sme sa zaoberali 
namä týmito témami: aktivity ECAV v ČR 2018, administrácia cirkevnej telefónnej siete, 
žiadosti fondu rozvoja ECAV v ČR, konferencie Malenovice, Wittenberg, farárske skúšky 
/Eberson, Roubík/, synoda, implementácia GDPR, datový audit, Biblia 100, zpráva rev. 
Komisie zo synody 2018, celocirkevné zbierky a iné 
 



 

 

Pre rok 2019 cirkevná rada vybrala ako nosnú tému pripomenutie si významných osobností 
histórie luteránstva na území ČR – Johanna Mathesia pri 515. výročí jeho narodenia a s ním 
pôsobiaceho Nikolausa Herrmana.  
 
Rok Johanna Mathesia bol vyhlásený na sl. Božích 13. januára 2019.  
 
24. februára sa uskutočnilo uvedenie nových funkcionárov do úradu. Predovšetkým bola 
slávnostne uvedená do úradu cirkevnej kurátorky sestra Lenka Hudobová, ordinovaný za 
jáhna brat Martin Damašek, rovnako bol uvedený do funkcie podpredsedu synody ECAV v ČR 
a v CS ECAV v Praze nový brat dozorca Martin Vítek spolu s presbytermi a tiež nový predseda 
synody ECAV v ČR brat David Jurech. 
 
 
Úvod roka 2019 sa niesol v duchu vydania nového kancionálu našej cirkvi „Hrad přepevný“. 
Po viac ako dvojročnom úsilí a práci na tomto kancionáli boli práce úspešne ukončené. Veľký 
kus práce na tomto diele odviedli: Lukáš M. Vytlačil, Tomáš M. Živný, M. Grombiřík a ďalší. 
Tento kancionál naša cirkev vydala vďaka pomoci Jamesa Krikavu, ktorý finančne zabezpečil 
realizáciu projektu. Kancionál sme uviedli do života na slávnostných službách Božích 
v cirkevnom zbore v Plzni dňa 3. marca 2019 za prítomnosti viacerých hostí a ilustrátora 
kancionála, Jozefa Trtola.  
 
 
Spoločná pastorálna konferencia partnerských cirkví sa konala 25. – 27. februára 2019 
v Malenoviciach. Téma konferencia bola DNA Luterstva. Prednášajúci boli viacerí hostia 
z Nemecka ale aj ČR a Slovenska.  
 
 
3. apríla sme na pozvanie SCEAV mali spoločné rokovanie cirkevných rád podľa partnerskej 
zmluvy. Na tomto stretnutí sme prebrali život cirkví a prediskutovali sme viaceré možnosti 
vzájomnej spolupráce predovšetkým na úrovni ERC. Ukázalo sa, že zatiaľ nie sme pripravení 
vstúpiť do dialógu o vytvorení pracovne nazvanej „luterskej aliancie“ vytvorenej zo všetkých 
cirkví v ČR, ktoré sa hlásia k AV. Stretnutie sa nieslo v konštruktívnom duchu až na nevhodné 
reakcie predsedníctva CS ECAV v Praze, ktoré na stretnutí prezentovalo individuálne názory 
ich samotných a nerešpektovalo oficiálny postoj našej cirkvi. Jednalo sa hlavne o postoj 
k sviatosti Večere Pánovej.  
 
Duchovné sústredenie členov a sympatizantov ECAV v ČR sa uskutočnilo podľa plánovaného 
programu v dňoch 17. – 19. mája na Kokoříně. Duchovné sústredenie otvorilo predsedníctvo 
ECAV v ČR úvodnou pobožnosťou. V sobotu a nedeľu prebiehal pripravený program, ktorí 
zabezpečili manželia Uhrínovi, brat farár Jaroslav Kratka a brat farár Tomáš Živný. Účastníci 
sústredenia vyjadrili spokojnosť s takýmto formátom stretania sa a preto v tom budeme 
pokračovať. Ukázalo sa, že je o čom spolu hovoriť, že existujú mnohé témy, ktoré nás spájajú 
a tým sa budujú aj vzájomné vzťahy.  
 
24. mája sa uskutočnila noc kostolov. V roku 2019 sme pripravili obvyklý program 
s vystúpeniami: M. Hradeckej, V. Kopáčika, speváckych zborov Vocalica a domáce speváckeho 
zboru pri Slov. e.v.a.v CZ v Prahe. Program ukončili mládežníci chválami a modlitbami. 
 
6. júna sme v Akademickom konferenčnom centre pripravili v rámci roku Johanna Mathesia 
prednášku brata doc. Petra Hlaváčka o Johannovi Mathesiovi s predstavením knihy: Johanes 
Mathesius, Opomíjený příběh z dějin Wittenberské reformace“. Prednáška bola výborná, žiaľ 
účasť bola malá. Prednáška bola prednesená ešte 15. júna v Jáchymove, kde zaujala oveľa 
väčšie množstvo poslucháčov a konala sa v reprezentatívnych priestoroch kráľovskej 
mincovne.  26.9. sa konala ešte v cirkevnom zbore v Plzni.  
 



 

 

V rámci výročia Johanna Mathesia ešte zazneli dva koncerty v podaní Vladimíra Kopáčika a to 
5.10.2019 v chráme Božom sv. Jáchyma v Jáchymove a 18.10.2019 v chráme Božom sv. 
Michala V Jirchářích. Na toto podujatie prijal pozvanie aj brat biskup ZD ECAV na Slovensku 
Ján Hroboň s manželkou. Nasledujúcu nedeľu poslúžil aj zvesťou Božieho slova na službách 
Božích.  
 
Rok Johanna Mathesia bude ukončený predstavením českého vydania knihy Christopher Boyd 
Browna – Spievajúce evanjelium. Najskôr to bude 28.11. v Akademickom konferenčnom 
centre v Prahe a potom 30.11. 2019 v královskej mincovni v Jáchymove. 
 
V dňoch 15. – 16. júna sme si opäť spoločne pripomenuli pamiatku posvätenia chrámu 
Božieho. Najskôr v sobotu už tradičným duchovným programom s výňatkom histórie chrámu 
Božieho sv. Michala. Tento rok to bolo obdobie 16. storočia. Pozvanie na tieto slávnosti prijal 
brat biskup VD ECAV na Slovensku Slavomír Sabol a v nedeľu zároveň poslúžil zvesťou 
Božieho slova.  
 
 
Nemôžem na tomto mieste opomenúť vydarený výlet po stopách Dr. Martina Luthera, ktorý 
sme zorganizovali v dňoch 20.9. – 22.9. Navštívili sme Wittenberg, Wartburg, Eisleben, Erfurt 
– miesta spojené so životom a dielom Dr. M. Luthera. Vďaka štedrej podpore MLB Erlangen 
sme mohli ponúknuť krásny výlet za výnimočnú cenu a tak sa mohli prihlásiť aj členovia ECAV 
v ČR s deťmi, či seniori.  
 
 
Ďalšie aktivity cirkvi 
 
Každý mesiac pred zasadnutiami konzistórií, resp. cirkevnej rady prebieha stretnutie 
duchovných ECAV v ČR, kde sa stretáme k spoločným rozhovorom ale aj administratívnym 
úlohám, ktoré je potom potrebné preniesť do života cirkevných zborov. V rámci týchto 
stretnutí prebieha spoločné štúdium Písma svätého, respektíve duchovní ECAV v ČR pripravia 
prednášku na voľne vybratú tému a nasleduje diskusia. Je to spôsob akým sa chceme 
navzájom vzdelávať, či pomáhať si rozširovať exegetické, pastorálne, dogmatické a ďalšie 
vedomosti. Tento čas využívame aj na stretnutia s hosťami – z oblasti teológie a 
spoločenského, akademického diania. Následne sa stretáme aj pri spoločných službách 
Božích, ktoré sú otvorené pre všetkých. 
 
Rozhlasové služby Božie 
Aj v uplynulých rokoch naša cirkev pripravila dva priame prenosy služieb Božích (Plzeň, Praha 
a Brno, Praha). Český rozhlas presunul tieto prenosy na stanicu Vltava, čo znamenalo 
zníženie počúvateľnosti ale napriek tomu sme zaznamenali len pozitívne ohlasy na naše 
služby Božie od verejnosti. 
 
Pastorálna konferencia v Malenoviciach. Už viac rokov po sebe organizujeme v spolupráci 
s Lutherovou spoločnosťou a SCEAV a Liptovsko-oravským seniorátom ECAV na Slovensku 
spoločnú pastorálnu konferenciu duchovných. Tak to bolo aj v roku 2018 a 2019. Okrem 
spoločného vzdelávania sa prostredníctvom prednášok je tu možnosť vzájomných stretnutí, 
rozhovorov medzi duchovnými našich cirkví. 
 
Celocirkevné podujatia: 
 
Celocirkevné podujatia pre rok 2018 a 2019 boli zvlášť spomínané v kapitole život cirkvi 
a preto ich tu opäť spomínať už nebudem.  
 



 

 

Medzi celocirkevné aktivity ešte však spomeniem prípravu zamyslení v ekumenickom projekte 
„Denní čtení“, kde naši duchovní prispievajú svojimi úvahami pre veriacich rôznych 
denominácií a je možné si túto publikáciu zakúpiť aj v našej cirkvi. 
 
Spoluúčasť na podujatiach s celospoločenským významom: 
 
Podobne ako každý rok tak aj v uplynulom roku sme sa podieľali na prípravách a zúčastňovali 
sme sa podujatí, ktoré boli organizované ERC, ktoré majú nie len cirkevný ale aj 
celospoločenský význam. 
Rok 2018 a 2019 sme začali ekumenickou novoročnou slávnosťou vždy 1.1. od 18:00.   
Na svätodušné sviatky sa konala opäť spoločná služba Slova s cirkvami združenými v ERC  v 
katedrále sv. Víta v Prahe. 
 
Medzi tieto podujatia možno zaradiť či už spomínané podujatie noc kostolov ale predovšetkým 
podujatie pod názvom „Modlitba za domov“. Toto podujatie sa uskutočňuje každý rok 
v októbri v Prahe.   
 
Spolupráca s inými cirkvami: 
 
V tejto oblasti spomeniem spoluprácu so SCEAV pri príprave spoločnej pastorálnej konferencie 
v Malenovicích s LECAV, organizovanie teologickej konferencie v Bystřici 2018.  
 
Dňa 31.10. 2018 som na pozvanie brata biskupa Vieslava Szpaka vykonal jeho inštaláciu za 
biskupa LECAV na slávnostných službách Božích v Bystřici. 
 
Spolupráca s ECAV na Slovensku sa predovšetkým týkala vydania Biblie 100.  
 
Na pozvanie predsedníctva ECAV na Slovensku som sa zúčastnil inštalácie generálneho 
biskupa I. Eľka a biskupa ZD J. Hroboňa ako aj generálneho dozorcu J. Brozmanna vo Zvolene 
v marci 2019.  
 
Absolvoval som stretnutie s gen. Biskupom ECAV na Slovensku, Ivanom Eľkom a jeho 
tajomníkom, Borisom Mišinom na GBÚ v Bratislave vo veci možnej spolupráce v rámci misie 
ECAV v ČR, a tiež distribúcie Biblie 100.  
 
Stretnutie predsedníctiev partnerských cirkví sa vzhľadom na náročný program predsedníctiev 
neuskutočnili. Mali sme však možnosť stretávať sa práve pri aktivitách spojených s jubileom 
reformácie.   
 
V apríli sme spoločne s bratom Davidom Jurechom a bratom Jánom Macom zastupovali našu 
cirkev na VZ Českej biblickej spoločnosti tak v roku 2018 ako aj v roku 2019. 
 
Tu samozrejme nemôžem vynechať pravidelnú účasť na riadiacom výbore ERC, v jednotlivých 
výboroch ERC a VZ ERC. 
 
V predsedníctve ECAV v ČR sme nadviazali znovu rozhovory a kontakty s Evanjelickou cirkvou 
v Bavorsku a to konkrétne s pracovníkom pre oblasť strednej a východnej Európy bratom 
Quandtom.  
 
Počas rokov 2018 a 2019 prebiehal aj dialóg medzi našou cirkvou a Starokatolíckou cirkvou 
v ČR. Na úrovni pracovných skupín sme absolvovali niekoľko stretnutí pri spoločnom dialógu 
a hľadaní možných prienikov v oblasti dogmatiky a praktického života cirkví. Výsledok týchto 
stretnutí by mal byť zhmotnený do spoločného materiálu, resp. vyhlásenia ktoré vzájomne 
akceptujeme. 
 



 

 

Personálne: 
V roku 2018 brat P. Roubík zložil farársku skúšku a bol aj slávnostne ordinovaný do stavu 
duchovných ECAV v ČR. Po volebnom konvente 3. júna 2018, kde bol zvolený za zborového 
farára prevzal úrad zborového farára a na túto pozíciu nastúpil 1.8.2018. 
 
31.7. 2018 ukončil svoje pôsobenie ako zborový farár CS ECAV v Praze brat David Jurech a od 
1.8. 2018 nastúpil do funkcie biskupského sekretára. 
 
V tejto časti správy mi dovoľte zhodnotiť udalosti v CS ECAV v Praze v roku 2019. Už po 
synode v novembri 2018 som dostal prvé informácie o problémoch medzi zborovým farárom 
a niektorými presbytermi CS. To vyústilo do odchodu dvoch presbyterov v priebehu novembra 
2018 – január 2019 a hoci brat dozorca J. Neumann diplomaticky uviedol dôvod odchodu 
zdravotný stav, je nanajvýš jasné, že celá ta situácia mala veľký ak nie hlavný dopad na jeho 
odchod z pozície dozorcu cirkevného zboru. Po tejto udalosti som sa s vtedajším farárom P. 
Roubíkom stretol najskôr v novembri 2018 a potom  vo februári 2019 aby sme celú situáciu 
rozobrali a prípadne ukľudnili, našli riešenie. Z jeho strany sa mi dostalo uistenia, že všetko 
v cirkevnom zbore je v poriadku, došlo (podľa jeho názoru) k prirodzenému odchodu ľudí, 
ktorí boli bezprostredne naviazaní na br. D. Jurecha. Po konvente CZ vo februári 2019 došlo 
k doplneniu uprázdnených miest a teda bol zvolený za dozorcu cirkevného zboru br. M. Vítek 
a do presbyterstva doplnení ďalší členovia. Trochu rozpačito som prijímal informáciu 
začiatkom januára 2019 o tom, že brat Milan Konečný po tom ako na synode 2019 prijal 
kandidatúru na člena revíznej komisie, vzdáva sa jej a odhodlal sa kandidovať na funkciu 
tajomníka CS ECAV v Praze. Je mi ľúto, že nedošlo predtým k žiadnej konzultácii, rozhovoru 
ale akceptoval som toto rozhodnutie nie z toho dôvodu, že mi prakticky nič iné nezostávalo 
ale preto, že som to v tom čase vnímal ako nutné riešenie pre CS ECAV v Praze. Všetko to 
bola iba zásterka neakceptovateľného prístupu P. Roubíka ako zborového farára k členom 
a funkcionárom cirkevného zboru, ktorý manipulatívnym spôsobom chcel pohybovať 
jednotlivými členmi a funkcionármi zboru ako figúrkami na šachovnici, čo sa mu darilo 
a možno ešte aj darí v osobe bývalého dozorcu CS ECAV v Praze M. Vítka. Situácia nie len 
v cirkevnom zbore ale aj vo vzťahu k zamestnávateľovi sa postupne vyostrovala. Vo februári 
sa P. Roubík nezúčastnil spoločnej pastorálnej konferencie. Ako ospravedlnenie uviedol 
prípravu na teologickú konferenciu koncom apríla 2019 vo Wittenbergu a množstvo 
administratívnej práce v cirkevnom zbore. Osobne si myslím, že to boli zástupné záležitosti 
a skutočný dôvod nebol vypovedaný (čo je jedna z charakterových čŕt P. Roubíka – nepovedať 
pravdu a manipulatívnym spôsobom ovplyvňovať ľudí). K ďalšej eskalácii došlo v situácii, keď 
sme ako cirkevná rada boli pozvaní na stretnutie s cirkevnou radou SCEAV a predsedníctvo CS 
ECAV v Praze si dohodlo v tom istom termíne stretnutie s biskupom LECAV. Predsedníctvo CS 
ECAV v Praze sa zúčastnilo programu stretnutia s cirkevnou radou SCEAV ale odmietalo 
informovať členov našej cirkevnej rady a predsedníctva cirkvi o obsahu stretnutia s br. 
biskupom LECAV a dokonca na predvolaní (ktoré predsedníctvo ECAV v ČR použilo ako krajné 
riešenie pre nadobudnutie informácií o obsahu stretnutia predsedníctva CS ECAV v Praze 
a biskupa LECAV) neinformovalo predsedníctvo CS ECAV v Praze o obsahu stretnutia 
pravdivo. Predložilo opäť iba zástupné témy a hlavný dôvod zamlčalo. K ďalšej eskalácii 
napätia dochádzalo po tom, keď predsedníctvo ECAV v ČR ako zástupca zamestnávateľa 
(ECAV v ČR) vyžadovalo od P. Roubíka dodržiavanie pracovnej zmluvy ako aj základných 
povinností duchovného v cirkevnom zbore. Po riadne oznámenej vizitácii CZ predsedníctvom 
ECAV v ČR došlo k zmareniu výkonu vizitácie so strany P. Roubíka a br. dozorcu M. Vítka. P. 
Roubík zneužil na službách Božích 12. mája 2019 kazateľský úrad a nepredložil požadované 
dokumenty (spätne bolo zistené nahliadnutím do bohoslužobnej knihy, že P. Roubík dlhodobo 
uvádzal do knihy nepravdivé údaje, hlavne čo sa týka návštevnosti sl. Božích, čo tiež svedčí 
o jeho negatívnom pôsobení v cirkevnom zbore). Po sťažnostiach z prostredia cirkevného 
zboru a nahromadením viacerých porušení pracovnej disciplíny som podal na P. Roubíka 
podnet na začatie disciplinárneho konania (23.5.2019). Disciplinárna komisia viedla potom 
disciplinárne konanie samostatne a nezávisle a v konečnom rozhodnutí rozhodla podľa 
platných CPP našej cirkvi o vylúčení P. Roubíka zo stavu duchovných ECAV v ČR. Potom ako P. 



 

 

Roubík neakceptoval žiadne z opatrení na nápravu mu bola predložená dohoda o rozviazaní 
pracovného pomeru k 31.7.2019. Tým bol aj pracovný pomer s P. Roubíkom ukončený. 
K tomu istému dátumu ukončil svoju činnosť aj br. zborový dozorca M. Vítek. Cirkevný zbor 
ostal bez predsedníctva. Nastal prechodný stav, ktorý predsedníctvo ECAV v ČR vyriešilo 
dočasnou správou CS ECAV v Praze a po konvente v septembri sa situácia stabilizovala. 
Okrem toho mi dovoľte Vás, milí synodáli informovať o neadekvátnom správaní sa P. Roubíka 
voči predsedníctvu ECAV v ČR v období od apríla 2019 do súčasnosti. Jeho urážlivé, ničím 
nepodložené maily píše a rozosiela nevedno komu. Nie je schopný žiadnej sebakritiky. Každý, 
kto sa opovážil mať iný pohľad na čokoľvek, čo bolo pre P. Roubíka dôležité, upadol do jeho 
„nemilosti“ a jednoducho začal viesť proti nemu dezinformačnú, ohováračskú kampaň. Robí to 
dodnes pod pseudonymom na sociálnych sieťach. Pre toto jeho správanie sa cirkevná rada na 
svojom zasadnutí v septembri rozhodla o vylúčení P. Roubíka z členstva ECAV v ČR. 
V súčasnosti teda P. Roubík nie je ani členom ani duchovným ECAV v ČR. Tak sa skončila 
veľká nádej našej cirkvi. Skončila veľkým sklamaním. Verím však, že CS ECAV v Praze po 
tejto skúške, ktorou prešiel pod vedením brata dozorcu J. Laššutha nájde aj nového brata 
farára a bude môcť ďalej pokračovať vo svojej činnosti. 
 
V personálnej oblasti chcem spomenúť ešte pozitívnu informáciu a to prínos v osobe brata 
Martina Damaška, ktorý pôsobí ako jáhen v CS ECAV v Praze anglicky mluvících. Jeho 
pôsobením môže byť brat farár Dale Caster prítomný na zasadnutiach cirkevnej rady a tiež sa 
môže aktívne vyjadrovať k bodom rokovania cirkevnej rady. Rovnako by som chcel veľmi 
pozitívne hodnotiť pôsobenie brata farárda D. Castra v CS ECAV v Praze ang. Mluvících.  
 
Návštevy zborov: 
V minulých dvoch rokoch som niekoľkokrát navštívil všetky cirkevné zbory našej cirkvi. Bolo 
to tak pri rôznych príležitostiach zborových ako aj celocirkevných.  
18.2.2018 - CS ECAV v Praze / uvedenie zb. funkcionárov 
25.3.2018 – CS ECAV v Plzni / rozhl. Sl. Božie 
11.5.2018 – CS ECAV v Plzni / zasadenie stromu reformácie 
16.6. 2018 – CS ECAV v Plzni / 20. výročie založenia cirkevného zboru 
23.9.2018 – CS ECAV v Praze / inštalácia zb. farára 
 
24.2.2019 –  Slovenský ev.a.v. cirkevný zbor v Prahe / uvedenie kurátorky ECAV v ČR 

CS ECAV v Praze ang. Mluvících / jáhenská ordinácia a uvedenie do úradu 
podpredsedu synody ECAV v ČR 
CS ECAV v Praze / uvedenie dozorcu CZ a nových presbyterov CS a predsedu 
synody ECAV v ČR 

3.3.2019 – CS ECAV v Plzni / uvedenie kancionála  „Hrad přepevný“ 
12.5.2019 - CS ECAV v Prahe / vizitácia cz  
26.5.2019 – CS ECAV v Brne / návšteva 
18.11.2019 – CS ECAV v Plzni / uvedenie dozorkyne CZ a vizitácia CZ 
 
 
 
Evangelicus: 
Časopis našej cirkvi vychádza ako ročenka. V roku 2018 bol venovaný téme československej 
vzájomnosti a v roku 2019 zase výročiu Johanna Mathesia. Na stretnutiach duchovných 
rozoberáme problematiku nášho časopisu pretože si uvedomujeme, že len málo členov našej 
cirkvi si nájde čas a cestu, aby si časopis čítalo, nehovoriac o tom, že by bolo potrebné oveľa 
viac kreatívneho prístupu od členov ECAV v ČR tak v rovine podnetov, čo by v časopise malo 
byť reflektované ako aj samotnými príspevkami do časopisu. Len ak to bude časopis tvorený 
členmi ECAV v ČR, nájde si aj miesto v našich domácnostiach. Na druhú stranu chcem 
povedať, že časopis slúži ako veľmi dobrý informačný a propagačný materiál v ERC, medzi 
partnerskými cirkvami a na Slovensku.  
 



 

 

Služobné cesty: 
Okrem už spomínaných ciest som zastupoval našu cirkev na VZ Martin Luther Bund, inštalácii 
brata biskupa Evanjelickej cirkvi a.v. Michaela Chalupku. Počet služobných ciest rozšírili cesty 
do jednotlivých seniorátov ECAV na Slovensku na ich pastorálne konferencie s úmyslom 
informovať o živote ECAV v ČR a propagovať naše aktivity, Bibliu 100 a Kancionál „Hrad 
přepevný“.  
 

III. ČASŤ 
Život cirkevných zborov 

 
V tejto časti podávam prehľad diania v jednotlivých cirkevných zboroch našej cirkvi a to podľa 
kňazských správ jednotlivých zborov za rok 2018. Rok 2019 je reflektovaný iba informáciami 
o dianí v cirkevných zboroch. 
 
Slovenský ev.a.v. cirkevný zbor v Prahe 
 
Kňazská správa je založená na texte Písma svätého 1 Korintským 1, 4 – 9. Duchovná 
časť kňazskej správy je štrukturovaná podľa propozície:  

Kristus všetko vo všetkom 

Milosť Božia daná nám v Kristovi 

Bohatstvo darov skrze Ježiša Krista 

Naša sila v Kristu Ježiši 

Naša nádej v účastenstve Krista Ježiša 

 
Bohoslužobný život prebiehal obvyklým spôsobom. Služby Božie boli vykonávané každú 
nedeľu a sviatky podľa štatútu cirkevného zboru. Medzi tie výnimočnejšie sl. Božie zaradil br. 
Farár tieto: 
14. január, 2. nedeľa po Zjavení – požehnanie manželstiev a domácností a otvorenie 
jubilejného roka (100. výročie vzniku ČSR a 25. výročie obnovenia ECAV v ČR) 
 
12. marec, 3. nedeľa pôstna – konvent cirkevného zboru 
 
29. apríl – spoločné služby Božie ECAV v ČR, ordinácia brata farára P. Roubíka 
 
13. máj, nedeľa po Vstúpení – deň matiek 
 
19. máj, sobota – duchovný program k pamiatke posv. Chrámu 
 
20. máj, 1. Slávnosť svätodušná – spoločné služby Božie ECAV v ČR, pamiatka posvätenia 
chrámu, slávnostným kazateľom bol Michael Hübner, generálny sekretár spolku Martina 
Luthera (MLB)  
 
3. jún, 1. nedeľa po Trojici – záver školského roka, program detí z detských sl. Božích 
a náboženstva pod vedením D. Čopovej. Spomienka na brata farára Emanuela Vargu pri jeho 
nedožitých 90 – tych narodeninách. 
 
10. jún – 2. nedeľa po Trojici, návšteva z cirkevného zboru Opiná. 
 
18. jún, - 1. nedeľa po Trojici – záver školského roka, program detí z detských sl. Božích 
a náboženstva pod vedením D. Čopovej. 
 



 

 

2. september, 14. nedeľa po Trojici – sl. Božie Veni Sancte na zač. Školského roka 
 
23. september, 17. nedeľa po Trojici – poďakovanie sestre farárke Zuzane Jurechovej za 
službu v cirkevnom zbore počas zastupovania J. Gregerovej (2016 – 2018) 
 
7. október, 19. nedeľa po Trojici – Poďakovanie za úrody zemské 
 
14. október, 20. nedeľa po Trojici – priamy prenos sl. Božích v ČRo, 25. výročie obnovenia 
ECAV v ČR, slávnostným kazateľom bol brat biskup Wieslaw Szpak (biskup LECAV v ČR) 
 
21. október, 21. nedeľa po Trojici – návšteva cirkevného zboru Lubiná 
 
11. november, 24. nedeľa po Trojici – kázala M. Prihracki z EBF UK v Bratislave. 
 
9.12. – 2. nedeľa adventná, adventné vystúpenie spevokolu 
 
16.12. – 3. nedeľa adventná, adventno-vianočné vystúpenie detí z detských služieb Božích 
 
Krstov bolo v cirkevnom zbore 19. K sviatosti Večere Pánovej počas roka pristúpilo spolu 987 
komunikantov. Konfirmandi boli 2 (manželia), 5 sobášov a 3 pohreby. Cirkevný zbor ku koncu 
roka evidoval 452 členov. 
 
Katechetická činnosť, pastorálna činnosť, vnútromisijná činnosť prebiehala v štandardnom 
režime. To znamená – detská besiedka každú nedeľu v čase hl. služieb Božích, vyučovanie 
náboženstva, konfirmačná príprava, biblické hodiny seniorov, mládeže, nácvik spevokolu 
pravidelne. Modlitebná reťaz cirkevného zboru prebieha tiež pravidelne každý týždeň. 
 
Po náročnom roku 2017 sme v roku 2018 v hospodárskej oblasti mali menej náročné úlohy. 
Vykonali sa tieto práce: 
 
Odstránenie železných podpier pod chórom v chráme Božom a statické zabezpečenie chóru. 
 
Výroba a montáž drevených okien s vákuovým sklom v zadnej časti chrámu Božieho. 
 
Výroba a montáž skríň za oltárom pre potreby kostolníčky a prevádzky chrámu Božieho.  
 
Výroba a montáž skríň a políc na chóre chrámu Božieho pre potreby knižnice a archívu 
cirkevného zboru. 
 
V závere brat farár ďakuje všetkým spolupracovníkom v cirkevnom zbore. 
 
 
Církevní sbor ECAV v Praze 
 

P. Roubík ako zborový farár od 1.8.2018 podáva kňazskú správu konventu CZ za toto 
v ktorom pôsobil ako zborový farár.  

Služby Božie sa konali každý týždeň vždy v nedeľu od 18.00 hod. v Chráme Sv. 
Michala V Jirchářích. Celoročne  používali Vítkovu liturgiu. 

Brat farár kázal na väčšine sl. Božích ale privítali v zbore aj ďalších domácich či 
hosťujúcich kazateľov.  

 
Spoločné Služby Božie mali so Slovenským zborom spomína sl. Božie na pamiatku 

posvätenia chrámu Božieho a pamiatku reformácie, ktoré hodnotí vo svojej správe bez 
vlastného hodnotenia na rozdiel od sl. Božích spolu s CS anglicky hovoriacimi na 3. nedeľu 
adventnú a štedrý večer, ktoré hodnotí ako „vydarenejšie“ a hodné zavedenia ako tradície.  



 

 

 
Na všetkých Službách Božích bola prisluhovaná sviatost Večere Pánovej.  Priemerný 

počet účastníkov Služieb Božích bol 16, tento počet nezahŕňa prítomných poverených 
zamestnancov  ani údaje zo spoločných Služieb Božích. 
  
 Biblická hodina sa konala v cirkevnom zbore každý štvrtok (mimo prázdnin) v zborových 
priestoroch  v Mathesiovej sieni.  
 
Pastorálna a katechetická činnosť prebiehala pod vedením zborového farára a sestier 
Hromadovej (detská besiedka), Brožovej (detská besiedka), sestra Vítková (klub mamičiek). 

 
 Štatistiky cirkevného zboru neboli uvedené. 
 
Církevní sbor ECAV v Prahe bol známy aj svojimi ďalšími aktivitami medzi ktoré patria: 
Filmový, čitateľský klub a diskusný klub, prednášky, ktoré sa však v období august – 
december 2018 nekonali ale boli v štádiu prípravy. 
 Zborový výlet sa konal 8.9. v Plzni. P. Roubík spomína ešte účasť 5 členov cirkevného 
zboru na celocirkevnom výlete po stopách československej vzájomnosti. 
 
V druhej časti správy sa P. Roubík zaoberá podľa jeho názoru príspevku obsahového 
charakteru, kde však nie je jasné, čo obsahové chce vyjadriť iba ak vymedzenie sa voči 
bývalému vedeniu cirkevného zboru. V závere správy ďakuje všetkým spolupracovníkom 
cirkevného zboru. 
  
Rok 2019 sa niesol v duchu vymedzenia sa CS ECAV v Praze voči vedeniu cirkvi a ostatným 
cirkevným zborom s výnimkou CS ECAV v Praze angl. mluvících.  
 
Cirkevný zbor anglicky hovoriacich v Prahe 
 
Bohoslužobný život zabezpečoval v prvom polroku 2018 administrátor cirkevného zboru br. J. 
Krikava. V auguste 2018 prišiel do cirkevného zboru nový brat farár Dale Kaster so svojou 
manželkou. Na krátky čas ešte museli odcestovať do USA. Ale od Januára 2019 plne zastáva 
funkciu zborového farára. Od februára 2019 pôsobí v cirkevnom zbore aj brat Martin 
Damašek. Jeho pôsobením cirkevný zbor je viac zapojený tak do riadiacej práce v ECAV v ČR 
a to tým, že sa spoločne s bratom farárom zúčastňujú zasadnutí cirkevnej rady a chcem 
zdôrazniť, že ich prítomnosť je v mnohom požehnaná pre zasadnutia rady. 
Bohoslužobný život prebiehal štandardným spôsobom, zbor mal aj biblické hodiny.  
Od septembra pred službami Božími prebieha „nedeľná škola“ pre deti a biblická hodina 
dospelých. 
 
 

Cirkevný zbor Plzeň 

Brat farár T. M. Živný v úvode správy konštatuje, že kým roky 2016 – 17 boli rokmi „nádeje“, 
rok 2018 bol rokom „normálnym“ a to predovšetkým preto, že všetko v cirkevnom zbore 
fungovalo „normálne“, teda život cirkevného zboru bežal podľa zabehnutých poriadkov. 
Rovnako pripomína, že to bol rok „narodeninový“. Cirkevný zbor si pripomínal 20. výročie 
svojho vzniku. 
Konštatuje však, že v danom roku nebol v cirkevnom zbore vykonaný žiadny krst, pričom 
dáva dôraz nie na formálnosť obradu ale skutočné rozhodnutie žiť život viery v Pána Ježiša. 
Táto skutočnosť bola zarmucujúca, na druhú stranu potešuje v správe informáciou, že tí, ktorí 
boli rok predtým pokrstení sú aktívnymi členmi zboru a nestratili sa. 
Brat farár pripomína problémy cirkevného zboru, ktoré ústili do istého napätia ale zároveň 
pripomína, že tie skupiny v zbore vníma ako dve strany pľúc a obidve sú potrebné pre život 



 

 

cirkevného zboru (je to veľmi pekný obraz). Ďalej  brat farár konštatuje, že po personálnej 
obmene presbyterstva už tento orgán nie je v cirkevnom zbore paralyzovaný ale funguje. 
Vyslovuje vďaku bratovi dozorcovi Z. Mášovi za jeho dlhoročnú činnosť v cirkevnom zbore. 
V ďalšej časti správy sa venuje svojmu pôsobeniu (5 rokov) v cirkevnom zbore a hodnotí 
klady i nedostatky svojej činnosti. Kladne hodnotí zapojenie cirkevného zboru do plzenskej 
ekumény. Brat farár sa v roku 2018 stal predsedom stretnutí čelných predstaviteľov cirkví 
v Plzni, k čomu mu blahoželám. Okrem tejto ekumény „zhora“ pestujú v cirkevnom zbore aj 
ekuménu „zdola“ – stretnutia s jednotlivými cirkevnými zbormi (Chrást ČCE, Západní sbor 
ČCE, Rokycany) 
Brat farár v správe pripomína, že sa podarilo obnoviť a udržať výuku náboženstva na ZŠ 
ELementária, pripomína fungujúcu web stránku cirkevného zboru a tiež svoje pôsobenie vo 
funkciách ECAV v ČR. 
V ďalšej časti správy brat farár ponúka prehľad aktivít cirkevného zboru z ktorých vyberám 
tieto: 
29. 1. 2018 – Proběhl výroční sborový konvent našeho sboru v prostorách Západního sboru 
ČCE, kterého se zúčastnili i hosté pověření církevní radou: br. f. David Jurech (tehdy 
náměstek superintendenta) a br. Petr Kello (tehdy předseda revizní komise církve). Po 
sborovém konventu, který se začal úvodní pobožností, následovala společná sborová večeře v 
restauraci U trpaslíka.  
14. 2. 2018 – Jsme vstoupili do postní doby společně se sborem ČCE v Chrástu a to kající 
Bohoslužbou (se sv. Zpovědí a s udílením popelce) tam.  
25. 3. 2018 – Tuto neděli (Květná neděle) jsme měli naše Bohoslužby výjimečně od 9.00 a 
společně se sborem ČCE v Chrástu, poněvadž tyto byly z kostelíka u Ježíška živě přenášeny 
Českým rozhlasem (3 – Vltava). Díky chrásteckým za podporu, bez níž bychom věc zvládli s-
těží. Dík patří i br. biskupu Čopovi, který nás přijel (i se ženou) podpořit :-) – Záznam 
přenosu je dostupný odtud: https://vltava.rozhlas.cz/bohosluzba-evanglickecirkve-av-z-
kostela-u-jeziska-v-plzni-7175459.  
29. 3. 2018 – Se konala tradiční zelenočtvrteční Bohoslužba na památku ustanovení Večeře 
Páně v bytě u manželů Šinovských. Po Bohoslužbě následovalo tradiční posezení a rozhovor. 
31. 3.2018 – Se konala za pomoci br. f. O. Pellara (ČCE Rokycany) velikonořní vigilie v našem 
kostele; tentokrát bez oficiální účasti Západního sboru ČCE. Účast byla hojná (zatím 
každoročně roste).  
11. 5. 2018 – Byl za účasti představitelů naší církve formálně vysazen (budoucí) Strom 
reformace přec kostelíkem u Ježíška. Následovala společná snídaně. 
12. 5. 2018 – Jsme společně s ČCE Chrát a s ČCE Rokycany slavili společně Nanebevstoupení 
Páně zvl. poutní Bohoslužbou „pod křížem U tří lip“, na níž jsem kázal. 
16. – 17. 6. 2018 – Se v našem sboru konalo výjezdní zasedání konsistoria11 a posléze 
oslavy 20. výročí (formálního) založení našeho sboru spojené rovněž s oficiálním zasazením 
Stromu reformace. Událost roku! 
7. 10. 2018 – Společně jsme se zúčastnili hudebních nešpor („Hudba starých mistrů pro 
flétnu a varhany“) v Západním sboru ČCE, kde jsem kázal. 8. 11. 2018 – Jsem se zúčastnil 
ekumenické Bohoslužby za oběti dopravních nehod konané v jediné dálniční kapli v ČR (D5 u 
Šlovic, u Dobřan). 
9. 12. 2018 – Se v našem kostelíku u Ježíška konala tradiční ekumenická Bohoslužba pro 
rodiče, kteří přišli o dítě, v rámci celosvětového řetězce setkání „Zapalme svíčku“. Této 
ekumenické Bohoslužbě jsem předsedal. 
V ďalšej časti správy brat farár hodnotí bohoslužobný život cirkevného zboru.  
Krst v uplynulom roku nebol, sviatosť Večere Pánovej sa prisluhuje v  
 
Cirkevný zbor Brno 
 
Brat farár Kratka zakladá kňazskú správu za rok 2018 na texte Písma svätého z listu apoštola 
Pavla Efezským 4, 1 - 6 



 

 

V duchovnom úvode správy zdôrazňuje na základe textu PS výzvu k jednote, nie však 
názorovej alebo záujmovej ale k  „jednote ducha vo zväzku pokoja“. Brat farár spomína rast 
cirkevného zboru, z ktorého majú radosť, ale pripomína aj úlohu niesť evanjelium do celého 
sveta nie len na službách Božích, ktoré skôr vníma ako posilnenie. Možnosti vidí v pastorálnej 
práci a katechetickej práci s deťmi a mládežou. 

Vo svojej práci vidí brat farár aj tienisté stránky života zboru, ktoré nachádza v istom delení 
cirkevného zboru a ako príklad uvádza situáciu v cirkevnom zbore v Korinte. 

Brat farár poďakoval členom presbyterstva na čele so zborovým dozorcom bratom Pavlom 
Pavlíkom ako aj ďalším aktívnym členom cirkevného zboru 

Na pracovnú dohodu vykonával funkciu organistu brat farár Martin Grombiřík. 

Za organový doprovod ďakuje tiež Samuelovi Mihálikovi.. 

 

Počet členov cirkevného zboru vzrástol 61 členov, z čoho je 18 detí a 6 študenti.  

SB sa v cirkevnom zbore konali pravidelne každú nedeľu o 10:00 hod. a to tak, že prvú 
nedeľu v jazyku českom a ináč v jazyku slovenskom. Počet účastníkov bol ako obvykle 
ovplyvnený akademickým rokom, tzn., že cez skúškové obdobie a prázdniny bol nižší.   

SB sa zúčastňovalo od 10 do 30 osôb. Ku spovedi a VP, ktorá sa vysluhovala priemerne každú 
druhú nedeľu, pristupovali väčšinou všetci účastníci SB.   

Mládež sa schádzala v utorok.. Účasť sa pohybovala od 5 do 12 študentov. 

V priebehu roku mali nasledujúce aktivity: 

14.1. 2018 - kázal brat Juraj Dovala, biskup CČSH 

23.1.2018 - v rámci Týždňa modlitieb za jednotu kresťanov sa brat farár aktívne zúčastnil 
                   ekumenickej bohoslužby v kostole sv. Jakuba v Brne. 

25.3.2018 - kázala na  ekumenických SB sestra farárka Šárka Chytilová 

15.4.2018 - kázal v CZ brat farár Jiří Grúber, senior ČCE. 

3.6.2018   - bola konfirmácia Timka Bazilaka 

7.7.2018 – brat farár kázal na sobáši Halinky a Marka Fajkusových v Českom Tešíne. 
21.10.2018 - sa konali spoločné ekumenické SB v CČSH na Botanickej. 

9-10.11.2018 – sa br. farár zúčastnil duchovného sústredenia v Hamšteine. 

11.11.2018 - boli mládežnícke SB. 

11.12.2018 -  mali v cirkevnom zbore adventný večer spoločne s mládežou. 

V priebehu roku sa brat farár zúčastňoval pravidelných mesačných stretnutí farárov v Prahe, 
ktorého súčasťou boli aj SB so spoveďou a vysluhovaním VP. 

Pravidelne sa, spolu s bratom dozorcom Pavlom Pavlíkom, zúčastnovali zasadnutí cirkevnej 
rady. 

Návštevy nemocných sa priebežne konali v brnenských nemocniciach podľa potreby, obyčajne 
na požiadanie nemocničného kaplána, či samotných nemocných, alebo ich príbuzných. 

V priebehu roku sa konali rôzne stretnutia, ako príprava na krst, príprava snúbencov a tiež 
pastoračné rozhovory nielen s členmi zboru, ale aj mimo zbor.  



 

 

Vďaka dobrodincom manželom Kubějovým nainštalovali ozvučenie.  

V závere br. farár vyslovuje nádej pre budúcnosť cirkevného zboru.  

Záver 
  
Roky 2018 a 2019 boli pre našu cirkev opäť radostné a náročný ale aj naplnené skúškami. 
S Božou pomocou, Jeho požehnaním a vedením a vašou angažovanosťou, úsilím a prácou sme 
to zvládli.  
Na záver svojej správy biskupa mi dovoľte vysloviť poďakovanie. Ďakujem Pánu Bohu za Jeho 
vedenie, požehnanie, posvätenie a všetko, čo sme od Neho počas uplynulého obdobia, ktoré 
hodnotíme prijali.  
Ďakujem bratovi riaditeľovi úradu ECAV v ČR za spoluprácu, vzájomnú podporu pri našej práci  
ale predovšetkým za nasadenie pri organizovaní celocirkevných podujatí, záležitosti úradu 
a príprav pracovných materiálov k rokovaniu cirkevnej rady. Bez jeho nasadenia by mnoho 
aktivít nebolo možné realizovať.  
Ďakujem sestra Lenke Hudobovej, ktorá sa po voľbe na synode minulého roku ujala funkcie 
cirkevnej kurátorky ECAV v ČR a spolupracujeme pri vykonávaní úloh predsedníctva cirkvi vo 
vedení cirkvi. 
Taktiež ďakujem biskupskému sekretárovi bratovi Davidovi Jurechovi, ktorý  plní svedomito 
všetky úlohy vyplývajúce z postavenia zástupcu superintendenta v našej církvi, bol veľmi 
nápomocný pri všetkých jednaniach za cirkev. 
Ďakujem všetkým kolegom, kolegyni za spoluprácu. Ďakujem revíznej komisii za vykonávanie 
a plnenie svojej úlohy v priebehu celého roka.  ako aj všetkým Vám milí bratia a sestry, ktorí 
sa podieľate na tom, aby naša cirkev bola skutočným spoločenstvom veriacich v Ježiša Krista, 
nášho Pána. 
 
  

       Mgr. Marián Čop 

       biskup ECAV v ČR 


